

(Le français suit)

Is COVID-19 Reshaping North America? An Online Conference on the Borders, Boundaries and Mobility in the United States, Canada and Mexico.

Online conference – Friday, May 22, 2020

- 11:00 am to 2:30 pm (Eastern Time)
- 08:00 am to 11:30 am (Pacific Time)

North America's economic success is very closely tied to the movement of people and goods across secure borders. The spread of COVID-19 has seen unprecedented measures aimed at curtailing cross border travel as well as a virtual halt to international migration. Sharing some of the longest international borders on the planet, the close ties between many North American cities have been profoundly impacted by COVID-19. Our ability to work together to combat the economic and social ramifications of the contagion have been impaired by varying national approaches and a strong desire to distance ourselves from the perceived geographic centers of the virus.

Metropolis North America and the [COVID-19 Social Impacts Network](#) will be holding an online conference on May 22nd from 11:00 am to 2:30 pm (EDT) to look at the impact of COVID-19 on migration and mobility in the United States, Canada and Mexico and examine possibilities for cooperation between researchers, policy-makers and civil society across our three countries.

To register, please [click on this link](#).

PRELIMINARY PROGRAM

Moderators:

- **Tasha Kheiriddin**, Media Commentator / Public Policy Analyst
- **Marina Jimenez**, Global Media Relations Strategist, University of Toronto

WELCOME & OPENING REMARKS

- **Charles Slowey**, Vice-President, Strategic Policy and Planning, Public Health Agency of Canada, Ottawa, Ontario
- **Julián Escutia Rodríguez**, General Director, de Protección a Mexicanos en el Exterior, Mexico City, Mexico
- **Denice Garcia**, Director of International Affairs, Office of Mayor Kevin L. Faulconer, City of San Diego, California, USA



PLENARY 1:

Us Them and US: How Canadians, Americans and Mexicans currently view the crisis and how they respectively envision the path forward

- **Chair: Robert Greenhill**, Executive Chairman of the Global Canada Initiative, Montreal, Quebec, Canada
- **Dr. Mark Hugo Lopez**, Director of Global Migration & Demography, Pew Research Center, Washington, D.C, USA
- **Jack Jedwab**, Chair, COVID-19 Social Impacts Network, Montreal, Quebec, Canada
- **Graciela Teruel Belismelis**, Research Institute for Equitable Development (EQUIDE), Ibero-American University, Mexico City, Mexico

PLENARY 2:

Borders and Boundaries. Impacts of Closing, Prospects of Opening

- **Chair: Sue Sarnio**, Council General, Consulate of the United States of America in Tijuana, Mexico
- **David Heurtel**, Counsel, Fasken Law, Minister of Immigration, Diversity and Inclusiveness with the government of Quebec from 2017 to 2018, Public Administration scholar-in-residence, Concordia University, Montreal, Quebec, Canada
- **Dr. Ietza Bojorquez**, Department of Population Studies at El Colegio de la Frontera Norte, Tijuana, Mexico
- **Jake Hirsch-Allen**, VP, International Council on Badges and Credentials and North America Higher Ed & Workforce Dev Lead, LinkedIn, Toronto, Ontario, Canada

PLENARY 3:

Migrant Exceptions: The Case of Seasonal Workers

- **Chair: Professor Anna Triandafyllidou**, Ryerson University, Toronto, Ontario, Canada
- **Professor Tanya Basok**, University of Windsor, Ontario, Canada
- **Professor Emeritus Philip Martin**, University of California, USA
- **Professor Agustín Escobar Latapi**, Centro de Investigaciones y Estudios Superiores en Antropología Social, Mexico City, Mexico

CLOSING REMARKS:

- **Tasha Kheiriddin**, Media Commentator / Public Policy Analyst

La COVID-19 refaçonne-t-elle l'Amérique du Nord ? Une conférence en ligne sur les frontières, les limites et la mobilité aux États-Unis, au Canada et au Mexique.

Conférence en ligne – Vendredi 22 mai 2020

- 11h00 à 14h30 (Heure de l'Est)
- 8h00 à 11h30 (Heure du Pacifique)

La réussite économique de l'Amérique du Nord est très étroitement liée à la circulation des personnes et des marchandises à travers des frontières sûres. La propagation de la COVID-19 a donné lieu à des mesures sans précédent visant à réduire les déplacements transfrontaliers ainsi qu'à un arrêt quasi-total des migrations internationales. Partageant certaines des plus longues frontières internationales de la planète, les liens étroits entre de nombreuses villes nord-américaines ont été profondément affectés par la COVID-19. Notre capacité à travailler ensemble pour lutter contre les ramifications économiques et sociales de la contagion a été entravée par des approches nationales différentes et par un désir profond de nous éloigner des centres géographiques perçus comme étant ceux du virus.

Metropolis Amérique du Nord et le [Réseau COVID-19 sur les impacts sociaux](#) tiendront une conférence en ligne le 22 mai de 11h00 à 14h30 (HAE) afin d'examiner l'impact de COVID-19 sur la migration et la mobilité aux États-Unis, au Canada et au Mexique et d'étudier les possibilités de coopération entre les chercheurs, les décideurs politiques et la société civile dans nos trois pays.

Pour vous inscrire, [cliquez sur ce lien](#).

PROGRAMME PRÉLIMINAIRE

Modératrices :

- **Tasha Kheiriddin**, Commentatrice pour les médias / Analyste en politique publique
- **Marina Jimenez**, Stratégiste en relations avec les médias au niveau mondial, Université de Toronto

MOTS DE BIENVENUE ET D'OUVERTURE

- **Charles Slowey**, Vice-président, Politique et planification stratégiques, Agence de la santé publique du Canada, Ottawa, Ontario
- **Julián Escutia Rodríguez**, Directeur général, de Protección a Mexicanos en el Exterior, Mexico, Mexique
- **Denice Garcia**, directrice des affaires internationales, bureau du maire Kevin L. Faulconer, ville de San Diego, Californie, États-Unis

PLÉNIÈRE 1 :

Nous, eux et les États-Unis : Comment les Canadiens, les Américains et les Mexicains perçoivent-ils présentement la crise et comment envisagent-ils la voie à suivre ?

- **Président** : **Robert Greenhill**, Président exécutif de l'initiative Canada Global, Montréal, Québec, Canada
- **Dr. Mark Hugo Lopez**, Directeur des migrations mondiales et de la démographie, Pew Research Center, Washington, D.C, États-Unis
- **Jack Jedwab**, Président, Réseau COVID-19 sur les impacts sociaux, Montréal, Québec, Canada
- **Graciela Teruel Belismelis**, *Research Institute for Equitable Development (EQUIDE)*, *Ibero-American University*, Mexico, Mexique

PLÉNIÈRE 2 :

Frontières et limites : Impacts de la fermeture, perspectives d'ouverture

- **Présidente** : **Sue Sarnio**, Conseil général, Consulat des États-Unis d'Amérique à Tijuana, Mexique
- **David Heurtel**, Avocat, Fasken Law, ministre de l'Immigration, de la Diversité et de l'Intégration au gouvernement du Québec de 2017 à 2018, chercheur en administration publique en résidence, Université Concordia, Montréal, Québec, Canada
- **Dre Ietza Bojorquez**, Département des études démographiques de l'*El Colegio de la Frontera Norte*, Tijuana, Mexique
- **Jake Hirsch-Allen**, VP, Conseil international des badges et des lettres de créance et responsable de l'enseignement supérieur et du développement de la main-d'œuvre en Amérique du Nord, LinkedIn, Toronto, Ontario, Canada

PLÉNIÈRE 3 :

Exceptions pour les migrants : Le cas des travailleurs saisonniers

- **Présidente** : **Professeure Anna Triandafyllidou**, Ryerson University, Toronto, Ontario, Canada
- **Professeure Tanya Basok**, Université de Windsor, Ontario, Canada
- **Professeur émérite Philip Martin**, Université de Californie, États-Unis
- **Professeur Agustin Escobar Latapi**, *Centro de Investigaciones y Estudios Superiores en Antropología Social*, Mexico, Mexique

MOT DE CLÔTURE :

- **Tasha Kheiriddin**, Commentatrice pour les médias / Analyste en politique publique